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Protokół nr 36/22 

z posiedzenia  Komisji Gospodarki Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska 

 i Porządku Publicznego 

z dnia 24 maja 2022r. 

 

Posiedzenie  rozpoczęło  się  o  godzinie  15.15 w  siedzibie Urzędu Gminy Włocławek.  

W posiedzeniu uczestniczyli Radni  Gminy Włocławek, Wójt Gminy Włocławek – Pani Magdalena 

Korpolak – Komorowska, Kierownik Referatu Budownictwa, Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej  - Pani 

Katarzyna Knasiak. 

W obradach uczestniczyło 14 członków Komisji - lista obecności Radnych  stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

Proponowany porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad.   

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji.  

5. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Włocławek za 2021r.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Włocławek wotum zaufania.  

7. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Włocławek za 2021 r.  

8. Zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Włocławek za 2021 rok. 

9. Zaopiniowanie  projektu Uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Włocławek absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021r. 

10. Sprawozdanie z prac Komisji za 2021 r.  

11. Sprawy różne.       

12. Zamknięcie posiedzenia.   

 

Ad.1. 

Przewodniczący Komisji Pan Radny Tomasz Nowacki o  godzinie 15.15 otworzył posiedzenie  

 i powitał członków komisji oraz zaproszonych gości.  

 

Ad. 2. 

Pan  Przewodniczący na  podstawie  podpisanej  listy  obecności  stwierdził quorum /obecnych 14 

członków Komisji/.  

 

Ad.3. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek posiedzenia po czym zapytał, czy  ktoś 

ma propozycje uzupełnienia porządku posiedzenia?  
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Wniosków nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie porządku obrad.  

Proponowany porządek posiedzenia został   przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 4.  

W tym punkcie Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z 

protokołem nr 32/21 z posiedzenia komisji w dniu 21.10.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 32/21 z posiedzenia komisji w dniu 21.10. 2021 r. 

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 33/21 

z posiedzenia komisji w dniu 28.12.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 33/21 z posiedzenia komisji w dniu 28.12.2021 r. 

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 34/22 

z posiedzenia komisji w dniu 11.02.2022 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 34/22 z posiedzenia komisji w dniu 1.02.2022 r. 

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 35/22 

z posiedzenia komisji w dniu 29.03.2022 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 35/22 z posiedzenia komisji w dniu 29.03.2022 r. 

Za przyjęciem głosowało 13 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem z 

wspólnego posiedzenia Komisji z dnia 29.12.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu z wspólnego posiedzenia komisji w dniu 29.12.2021 r.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 5.  

Głos zabrała Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska, która szczegółowo przedstawiła Raport o 

stanie Gminy za 2021 r. poinformowała ponadto, że Raport o stanie Gminy Włocławek za rok 2021 jest 

zestawieniem najważniejszych danych i stanowi kompendium wiedzy o działalności zawierającym 

między innymi informację ogólne o gminie, działalności rady, budżecie i finansach,  realizowanych 
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inwestycjach, gospodarce,  edukacji, pomocy społecznej, ochronie środowiska, bezpieczeństwie, 

strategii czy ochronie zdrowia. 

Dodała, że za nami bardzo trudny rok, pełen obaw, wyzwań i działań . Chcąc osiągnąć założone cele 

należało z uwagi na pandemię COVID -1 9 niejednokrotnie zmieniać sposób myślenia , działania i pracy. 

Nowa rzeczywistość pokazała jak ważne są dla nas podstawowe i zarazem uniwersalne wartości takie 

jak zdrowie, bezpieczeństwo, szacunek, ludzka solidarność.  

Z raportu o stanie gminy między innymi wynika, że w gminie w roku 2021 zostało zrealizowanych wiele 

inwestycji osiągnięto rekordowy poziom wydatków inwestycyjnych w stosunku do roku 2020, które 

wzrosły o 11,31% i wyniosły ponad 13 009 430,07 zł, , a kwota pozyskanych środków zewnętrznych 

wynosiła 15 978 461,20, środki rozliczone to kwota 5 959 999, 55 zł. 

Następnie Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska przekazała, że każdy z Radnych otrzymał 

raport i na pewno się z nim zapoznał, dlatego poprosiła o zadawanie pytań w tym zakresie.  

Pani Wójt Magdalena Korpolak- Komorowska dodała, że w raporcie uwzględnione zostały uwagi 

poszczególnych Radnych i  podziękowała pracownikom Urzędu Gminy za prace nad raportem. 

Pytań w zakresie raportu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu.  

 

Ad. 6.  

W tym punkcie Pan przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Wójta Gminy Włocławek i zapytał czy są pytania w tym zakresie?  

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pan przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały.  

Za  głosowało 8 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 6 Radnych.  

 

Ad. 7.  

Głos w tym punkcie zabrała Pani Skarbnik, która omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Włocławek za 2021 r. przekazując, że budżet Gminy Włocławek po uwzględnieniu dokonanych w ciągu 

roku zmian ( 10 uchwałami Rady Gminy i 24 zarządzeniami Wójta Gminy), przewidywał dochody w 

wysokości 52 368 935,36 zł, z tego dochody bieżące: 44 573 978,86 zł, dochody majątkowe: 7 794 

956,50 zł. Planowane dochody zrealizowano  w wysokości 54 301 582,86 zł, co stanowi 103,69 %, z 

tego dochody bieżące zrealizowano w kwocie 45 204 647,27 zł (101,41 %), dochody majątkowe w 

kwocie 9 096 935,59 zł (116,70%). Plan dochodów zwiększył się o 8 480 602,19 zł. 

Plan wydatków – po uwzględnieniu dokonanych w ciągu roku zmian  stanowi  kwotę 57 268 935,36 zł, 

z tego wydatki bieżące: 41 046 302,32 zł, wydatki majątkowe: 16 222 633,04 zł, zrealizowano wydatki 

w wysokości 53 205 817,50 zł, co stanowi 92,91 % planu, z tego wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 

40 196 387,43 zł (97,93 %), wydatki majątkowe w kwocie 13 009 430,07zł (80,19%). Wzrost planu 

wydatków o kwotę 8 480 602,19 zł. 

Wykonany wynik budżetu za 2021 rok zamknął się nadwyżką w kwocie 1 095 765,36 zł przy 

planowanym deficycie w wysokości 4 900 000,00 zł.  
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Przy poniesionych w 2021 roku wydatkach inwestycyjnych  w kwocie 13 009 430,07 zł,  w 2021 roku  

wpłynęły  dochody majątkowe w wysokości 9 096 935,59 zł.  

Wykonanie budżetu za 2021 rok w zakresie wyniku operacyjnego, zamknęło się nadwyżką operacyjną 

(tj. różnicą między dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi) w wysokości   

5 008 259,84 zł. Wygenerowana nadwyżka operacyjna potwierdza spełnienie wymogu określonego w 

art. 242 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  o finansach publicznych. Poziom wypracowanego w 2021 

roku wyniku operacyjnego ma istotne znaczenie przy realizacji przyszłych budżetów Gminy Włocławek, 

ponieważ będzie miał istotny wpływ przy ustalaniu indywidualnego wskaźnika zadłużenia na dalsze lata.  

Skutki udzielonych ulg i zwolnień (bez ulg i zwolnień ustawowych) wyniosły 223 703,69 zł  i dotyczyły 

tylko  podatku od nieruchomości. Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy 

– Ordynacja podatkowa, obliczone za okres sprawozdawczy 2021 wyniosły 14 431,60 zł, w tym 

umorzenie zaległości podatkowych 14 431,60 zł.  

Wójt Gminy Włocławek działając na podstawie art. 67 a § 1 pkt. 3 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. 

Ordynacja podatkowa (t. j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1540 ze zm.) w 2021 r. umorzył 4 zaległości podatkowe 

w podatku od nieruchomości na łączną kwotę 14 431,60 zł oraz odsetek na kwotę 364,00 zł.  

Wójt Gminy Włocławek udzielił 4 podatnikom podatku rolnego ulgi inwestycyjnej w podatku rolnym na 

kwotę 36 889,39 zł. 

Wójt Gminy Włocławek udzielając ulg, odroczeń, umorzeń zaległości z tytułu podatku kieruje się przede 

wszystkim ważnym interesem publicznym oraz ważnym interesem podatnika, czyli przesłankami 

zawartymi w art. 67a § 1 pkt. 3 Ordynacji podatkowej. Przesłanki te nie są przy tym skonkretyzowane i 

ich istnienie podlega każdorazowej ocenie stosownie do całokształtu okoliczności danej sprawy. Na tej 

podstawie Wójt Gminy Włocławek podjął decyzję o umorzeniu zaległości podatkowych  podatnikom. 

Należy zauważyć, iż procedura przyznawania ulg w zobowiązaniach podatkowych jest sformalizowana 

i jednakowa dla wszystkich ubiegających się o przyznanie ulgi i opiera się na dokumentach 

uzasadniających zaleganie z płatnościami.  

Zwolnień, umorzeń czy odroczeń w podatku związanych bezpośrednio z sytuacją epidemiologiczną 

COVID-19 oraz zwolnień ustawowych w roku 2021 r. Wójt Gminy Włocławek nie udzielił. 

Zaległości podatkowe z tyt. podatku od nieruchomości  osób prawnych w 2021 r. wyniosły  

158 520,01 zł, są to zaległości 13 podatników. Zaległości podatkowych od osób prawnych z tytułu 

podatku rolnego i leśnego na dzień 31.12.2021 r. wynosiły 0,00 zł.  

Zaległości podatkowe osób fizycznych w 2021 r. wyniosły: 

− z tyt. podatku od nieruchomości  - 537 830,64 zł, są to zaległości 191 podatników, 

− z tyt. rolnego – 10 105,70 zł, zaległości 20 podatników, 

− z tyt. podatku leśnego 2 248,20 zł, zaległości 3 podatników. 

W związku z zaległościami w podatku od nieruchomości, rolnym i leśnym od osób fizycznych  

w 2021 r. wystawiono 1073 upomnienia, dotyczyły one zaległości na łączną kwotę 1 666 341,32 zł  

a także wystawiono 66 tytułów wykonawczych na kwotę 31 371,07 zł. Natomiast 23 osobom prawnym 

wystawiono upomnienia o zaleganiu w podatku na kwotę  126 458,57 zł oraz 1 tytuł wykonawczy na 

kwotę 7 649,00 zł.  
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Z wystawionych tytułów wykonawczych wyegzekwowano w 2021 r. zaległości na kwotę 140 216,46 zł 

z tytułu podatku od nieruchomości, podatku rolnego i leśnego. W roku 2021 r. nie dokonano żadnych 

wpisów na hipotekę. 

Skutki obniżenia górnych stawek podatków z tytułu wpływu z podatku od nieruchomości od osób 

prawnych  wyniosły w 2021 r.  670 619,29 zł  zaś od osób fizycznych 665 010,03 zł oraz z tytułu 

udzielonych ulg i zwolnień na koniec 2021 r. z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych 

12 582,09 zł z tytułu podatku od nieruchomości od osób fizycznych  z powodu udzielonych ulg i zwolnień 

211 121,60 zł. Ponadto z tytułu umorzeń w podatku od nieruchomości od osób fizycznych na kwotę 

14 431,60 zł. 

Stan zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na koniec 2021 roku wynosi  

17 062 490,82 zł, co daje wskaźnik 31,42% liczony do poziomu wykonanych dochodów.  

W 2021 r. w budżecie Gminy zaplanowano środki finansowe na fundusz sołecki w kwocie 645 659,82 

zł, wykonano w kwocie 640 644,97 zł, co stanowi 99,22%.  

Z tytułu opłat alkoholowych zaplanowano dochody w wysokości 131 760,95 zł z czego wpłynęła do 

budżetu kwota 116 312,38 zł co stanowi 88,28 % planu.   Wydatki na realizację zadań określonych w 

gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i gminnym programie  

przeciwdziałania narkomanii zaplanowano na  kwotę 131 760,95 zł i zrealizowano na kwotę 109 164,08 

zł. Zgodnie ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu kwota w wysokości 7 148,30 zł zostanie 

wykorzystana w roku 2022.      

Wpływy z tytułu opłat  za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2021 r. wyniosły  

1 455 415,06 zł natomiast poniesione wydatki stanowiły kwotę 1 892 236,27 zł. Rada Gminy podjęła 

uchwałę Nr XLI/285/21 z dnia 14.12.2021 r. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi.  Należy zauważyć, że Rada Gminy uchwałą nr XLII/303/21 z dnia 30.12.2021 

r. w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty obowiązującej na terenie Gminy Włocławek oraz 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy i właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym podjęła decyzję o zwiększeniu stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi.    

Wydatki  za  2021 r. w jednostkach organizacyjnych SP Smólnik i SP Kruszyn oraz CUW wyniosły 

8 837 766,89  zł i stanowiły 87,65 % wykonania budżetu. Zostały wykonane w 99,89 % planu 

przeznaczonego na wynagrodzenia wynoszącego 8 847 276,00 zł.  

Plan przychodów budżetu wynosił 6 278 800,00 zł, w tym z tytułu kredytów i pożyczek –  

6 178 800,00 zł oraz 100 000,00 zł zaplanowano na spłatę udzielonych pożyczek. Na koniec roku 

przychody zostały zrealizowane w kwocie 6 178 295,17 zł, w tym: z tytułu zaciągniętych kredytów 5 700 

000,00 zł, 10 500,00 zł z tytułu spłat udzielonych pożyczek oraz niewykorzystane środki pieniężne, o 

których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 31 208,55 zł, wolne środki o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 436 586,62 zł. Plan rozchodów budżetu  

zaplanowano w kwocie 1 378 800,00 zł, które zrealizowano na koniec roku w kwocie 1 289 300,00 zł i 
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dotyczyły spłaty rat kredytów i pożyczek na 2021 rok w wysokości 1 278 800,00 zł oraz udzielone 

pożyczki 10 500,00zł.  

Pan Przewodniczący podziękował i otworzył dyskusję.  

Pytań nie zgłoszono.  

 

Ad. 8. 

W związku z omówieniem sprawozdania Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały.  

Za  głosowało 8 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 4 Radnych.  

 

Ad. 9.  

W tym punkcie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są pytania w tym zakresie?  

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały.  

Za  głosowało 8 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 6 Radnych.  

 

Ad. 10.  

Pan przewodniczący odczytał sprawozdanie z prac Komisji za 2021 r. i zapytał czy ktoś ma pytania w 

tym zakresie ?  

Pytań  nie zgłoszono w związku z tym Pan Przewodniczący przystąpił do kolejnego punku.  

 

Ad.11.  

Sprawy różne: 

 

Głos zabrała Pani Agnieszka Niemczyk, która poprosiła o wyrażenie opinii i zajęcie stanowiska w 

następujących kwestiach: 

1. Zamiana działek w miejscowości Ludwinowo, działka nr 191 na 136/3 , w celu uregulowania 

granic. Powierzchnie działek porównywalne.  

Za pozytywnym rozpatrzeniem głosowało 14 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 0.  

2. Nieodpłatne przejęcie drogi w Warząchewce Polskiej, ul. Sasankowa ( dz. Nr 94/1) na rzecz 

Gminy.  

Za pozytywnym rozpatrzeniem głosowało 1 Radny, przeciw – 4, wstrzymało się 6.  

( 3 osoby nieobecne podczas głosowania).  

3. Nieodpłatne przejęcie drogi w Dębie Polskim na rzecz Gminy.  

Za pozytywnym rozpatrzeniem głosowało 0 Radny, przeciw – 3, wstrzymało się 11.  

4. Wykup mieszkania w miejscowości Kruszynek 45 przez dotychczasowych najemców. 

Powierzchnia mieszkania 45mkw. Wartość lokalu określi rzeczoznawca. Zastosowanie 

bonifikaty 95% od wartości lokalu.  

Za pozytywnym rozpatrzeniem głosowało 11 Radny, przeciw – 0, wstrzymało się 2.  

( 1 osoba nieobecna podczas głosowania).  
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Radny Pan Zbigniew Lewandowski zapytał jak wygląda sytuacja z drogami gruntowymi na terenie 

Gminy?  Czy jakieś naprawy są robione? 

Pani Wójt odpowiedziała, że niestety jest z tym duży problem, ponieważ nie ma wykonawców na 

remonty cząstkowe i wykonujemy naprawy we własnym zakresie.  Zakupiony został sprzęt i będziemy 

robić naprawy własnymi siłami.  

 

Ad. 12.  

Na tym posiedzenie Komisji zostało zakończone.  

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął posiedzenie o godzinie 

16.30.     

 

Protokół sporządziła: 

A.Seroczyńska 

  

        Przewodniczący             

       Komisji GKDOŚiPP                                       

 

  Tomasz Nowacki                             

    

 

 


